
PROTOKÓŁ NR LX/10
z Sesji Rady Miejskiej w Żychlinie

z dnia 28 września 2010 r.

Sesja trwała od godz. 13.05 do godz. 15.00.

Na ogólną ilość 15 radnych obecnych było 14 zgodnie z listą obecności stanowiącą
załącznik do niniejszego protokołu, nieobecna radna Jadwiga Melcher.

W sesji Rady udział wzięli:
- radni według załączonej listy obecności,
- Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin,
- Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin,
- Krzysztof Anyszka – Kierownik Ref. BPI,
- Marianna Sobierańska – Zastępca Kierownika Ref. OP,
- Zofia Pietrzak – Inspektor Ref. RGO,
- Iwona Śmietanka – Radca prawny,
- Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli wg załączonej listy obecności.

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady - Pani Zofia Pilarska.

Otwierając obrady powitała radnych, Burmistrza, Zastępcę Burmistrza, Kierowników
Referatów Urzędu, Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli oraz wszystkie osoby
przybyłe na obrady Sesji.

Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność do
podejmowania uchwał.

Do proponowanego porządku obrad zgłoszono następującą zmianę:

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – wniósł o wprowadzenie w punkcie 3
porządku obrad „Podjęcie uchwał w sprawach:” podpunkt d) o brzmieniu:
d) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację zadania i zawarcie umowy

partnerskiej z Gminą Żychlin na realizację inwestycji pod nazwą „Poprawa
skomunikowania Powiatu Kutnowskiego – przebudowa drogi 2120E Żychlin-Grzybów-
Zalesie od km 0+000 do km 0+897.”

Przypomniał, że w przeciągu ostatnich lat podejmowaliśmy wspólne inicjatywy z Powiatem
Kutnowskim w celu modernizacji dróg na terenie naszej gminy. Jeden tych elementów jest
poszerzenie odcinka drogi ulicy Żeromskiego od ul. Narutowicza do skrzyżowania w
miejscowości Budzyń. Ta inwestycja pozwoli na uzyskanie środków z Narodowego
Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011. Inwestycja byłaby realizowana w
przyszłym roku, ale w tym roku musi zostać złożony wniosek. W związku z tym prosi o
podjęcie tej uchwały przez Radę.

Od godz. 13.05 obecnych 13 radnych – nieobecny radny Robert Witeczek.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania zgłoszonej przez Burmistrza zmiany
porządku obrad.

Za przyjęciem wniosku Burmistrza Gminy Żychlina, aby w punkcie 3 porządku obrad
„Podjęcie uchwał w sprawach:” dodać podpunkt d) o brzmieniu:
d) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację zadania i zawarcie umowy

partnerskiej z Gminą Żychlin na realizację inwestycji pod nazwą „Poprawa
skomunikowania Powiatu Kutnowskiego – przebudowa drogi 2120E Żychlin-Grzybów-
Zalesie od km 0+000 do km 0+897”
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głosowało - 12 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   1 radny.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie wniosku przez Radę i przystąpiła do przyjęcia
porządku obrad ze zmianą.

Od godz. 13.10 obecnych 14 radnych – na salę obrad przybył radny Robert Witeczek.

Za przyjęciem porządku obrad ze zmianą głosowało - 13 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   1 radny.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie porządku obrad w następującym brzmieniu:

1. Otwarcie Sesji i przyjęcie porządku obrad.
2. Zapytania i wolne wnioski.
3. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) zmiany budżetu gminy na 2010 rok,
b) szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty

spłaty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających
Gminie Żychlin lub jej jednostkom podległym oraz wskazania organu i osób do tego
uprawnionych,

c) przystąpienia do realizacji Partnerskiego Projektu Comenius w ramach programu
„Uczenie się przez całe życie”,

d) wyrażenia zgody na realizację zadania i zawarcie umowy partnerskiej z Gminą
Żychlin na realizację inwestycji pod nazwą „Poprawa skomunikowania Powiatu
Kutnowskiego – przebudowa drogi 2120E Żychlin-Grzybów-Zalesie od km 0+000 do
km 0+897.”

4. Informacja z realizacji budżetu gminy Żychlin za I półrocze 2010 r.
5. Sprawozdanie z pracy Burmistrza Gminy Żychlin za okres od 12 sierpnia 2010 r. do

15 września 2010 r.
6. Odpowiedzi na zapytania.
7. Sprawy różne.
8. Przyjęcie Protokołu Nr LIX/10 z dnia 25 sierpnia 2010 r.
9. Zakończenie obrad.

Do p-tu 2. Zapytania i wolne wnioski.

Jerzy Rosiński – w imieniu mieszkańców Os. Wyzwolenia podziękował za przycięcie drzew
na Alei Kasztanowej.

Agnieszka Szałamacha – Sołtys Sołectwa Kruki – kilka sesji wcześniej sołtysi zgłaszali
się z zapytaniami i wnioskami w różnych sprawach, jest to jedyny sposób, gdzie sołtysi mogą
się wypowiadać – w związku z tym zwróciła się z prośbą do Przewodniczącej Rady, aby nie
odbierała głosu sołtysom na sesjach Rady.
Podziękowała Burmistrzowi Gminy za świetlicę w Krukach, założenie kostki. Powiedziała, że
nie było dotąd takiego Burmistrza, który by tak dużo robił.
Pan Burmistrz obiecał zakup stołu do świetlicy, podobno stół został zakupiony 7 kwietnia.
Wielokrotnie pytała Burmistrza Gminy, czy jest już zakupiony stół, Burmistrz odpowiadał, że
nie ma jeszcze stołu. Minęło pół roku, a wie że stół został zakupiony 7 kwietnia. Do Pani
Kierownik KOS poszedł jeden mieszkaniec i dowiedział się, że stół jest zakupiony, a Pani
sołtys go nie odebrała. Zwraca się z zapytaniem, skoro stół został zakupiony, dlaczego nie
została o tym powiadomiona przez Kierownika Referatu.
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Była niedawno u Pani Kierownik i zapytała, czy stół został zakupiony do świetlicy, uzyskała
informację, że stół jest od 7 kwietnia br. i jednocześnie nakazała jej zrobić spis rzeczy
znajdujących się w świetlicy, bo za dwa dni Pani Kierownik idzie na urlop. Więc ona
odpowiedziała, żeby Pani Kierownik sama przyjechała do świetlicy i zrobiła sobie spis.
Uważa, że jest to niewłaściwa osoba na tym stanowisku.
Według niej, to Pani Kierownik nie cierpi dzieci ze wsi. Jest jej bardzo przykro, że dziś nie ma
na Sesji Pani Kierownik. To że Pani Kierownik mści się na szkole w Orątkach, to nie znaczy,
że ma mścić się na naszych dzieciach.
Pamięta jeden rok, gdzie Pani Wiśniewska naliczyła szkole w Orątkach o 3.000 zł za dużo
subwencji, wtedy Pani Kierownik chciała tę kwotę zabrać szkole. Tylko dzięki Pani
Przewodniczącej Sobczak tych środków nam nie zabrano.
8 lat temu zgłaszali wniosek o wykonanie zadaszenia na przystankach dla dzieci – do tej
pory w tym temacie nic nie zrobiono.
Prosiła o zamontowanie lampy na Balikowie – również nie zostało to zrobione. Zapytała, czy
montaż tej lampy można zrobić z funduszu sołeckiego.
Prosi, aby radni miejscy pomyśleli trochę o terenie wsi, wykonać remonty dróg, czy usunąć
krzaki przy drogach.

Przewodnicząca Rady – ustosunkowała się do wypowiedzi Pani sołtys – zawsze zgodnie z
porządkiem obrad udziela sołtysom głosu w punkcie „Zapytania i wolne wnioski”. Nigdy nie
zabiera głosu sołtysom, nie raz jeszcze udziela głosu sołtysom w innych punktach porządku
obrad.

Agnieszka Szałamacha – taka sytuacja miała miejsce na jednej sesji, zdarzyła się raz.

Ewa Bagnowska – Sołtys Sołectwa Drzewoszki - podziękowała Burmistrzowi, Zastępcy
Burmistrza, Kierownikowi Ref. BPI – p. Krzysztofowi Anyszce i p. Edycie Ledzion i wszystkim
radnym za wykonanie świetlicy w Drzewoszkach.

Danuta Szymańska – Sołtys Sołectwa Buszków – prosi o wycięcie krzaków przy tzw.
drodze lipowej. Krzaki zostały wycięte tylko przy skrzyżowaniu, na pozostałym odcinku
pozostały.

Henryk Zajkowski – Sołtys Sołectwa Czesławów – na sesji, na której była Starosta
Powiatu Kutnowskiego i członek zarządu p. Drążkiewicz – zgłaszał remont drogi powiatowej
od Florianowa do Czesławowa na odcinku 500 m. Do tej pory nie otrzymał odpowiedzi.
Dzwonił do p. Rucińskiego, obiecano mu, że we wrześniu droga ta będzie robiona. Minęła
połowa września, nic nie zostało zrobione, więc ponownie zadzwonił do p. Rucińskiego, a on
pyta się, która jest to droga. Jakie jest traktowanie sołtysa i mieszkańców wsi? Prosi o
interwencję w tej sprawie.

Przewodnicząca Rady – w dniu wczorajszym dzwoniła do Starostwa i rozmawiała z p.
Drążkiewiczem informując, że Biuro Rady nie otrzymało żadnej odpowiedzi dotyczącej
zgłoszonych przez sołtysów wniosków. Członek Zarządu odpowiedział, że dziury w drogach
powiatowych zostały połatane. Ponadto poinformował, że Pan Dyrektor Ruciński w sprawie
wniosków sołtysów udzieli odpowiedzi na piśmie.

Krzysztof Stefaniak – korzystając z § 17 ust. 3 Regulaminu Rady Miejskiej w Żychlinie,
który brzmi:
„3. W miarę możliwości, zwłaszcza w zależności od charakteru spraw będących
przedmiotem zapytań i wolnych wniosków, odpowiedzi mogą być udzielone bezpośrednio po
dokonanych zgłoszeniach.”
chciałby odnieść się do wypowiedzi Pani Sołtys dotyczącej działań Rady Miejskiej na
terenach wiejskich. Następnie przedstawił, jakie inwestycje zostały poczynione:
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ROK 2007
1 . Remont drogi gminnej we wsi Chochołów.
Wartość zadania: około 150.000 zł
W ramach zadania położono nawy asfalt na odcinku o długości 1325 mb.
2. Budowa kanalizacji sanitarnej w ulicy Słonecznej w Dobrzelinie.
Wartość zadania: około 80.000 zł
3. Udzielono pomocy finansowej powiatowi kutnowskiemu na wykonanie remontu chodnika
drogi powiatowej nr 2117 E Dobrzelin-Śleszyn.
Razem zadania w 2007 r. – 235.000 zł

ROK 2008
1. Modernizacja drogi gminnej we wsi Zagroby
Wartość zadania: 164.000 zł
2. Modernizacja drogi gminnej - ul. Budzyńska obręb Grabów.
Wartość zadania: 70.000 zł
3. Dotacja do zakupu lekkiego samochodu strażackiego dla jednostki OSP w Śleszynie
Wartość zadania: 40.000 zł
4. Urządzenie placu zabaw na terenie parku w miejscowości Dobrzelin.
Wartość zadania: 30.000 zł
5. Urządzenie terenów rekreacyjno-sportowych na terenie gminy Żychlin – Kruki.
Wartość zadania: 50.000 zł.
6. Budowa sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Grabowie
Wartość zadania: 1.116.000 zł.
7. Udzielono  pomocy  finansowej  powiatowi   kutnowskiemu   na  wykonanie   remontu
drogi powiatowej nr 2156 E Kruki – Kaczkowizna. Kwota dotacji - 199.000zł. Remont
chodnika z płyt betonowych na drodze powiatowej nr 2736 Grabów – Orłów. Kwota dotacji -
77.000zł.
Łączna kwota dotacji: 276.000 zł.
8. Remont drogi gminnej w miejscowości Zgoda.
Wartość zadania: 30.500 zł.
W ramach zadania wykonano utwardzenie i profilowanie nawierzchni tłuczniem.
Razem w 2008 r. – 1.774.639 zł.

Rok 2009
1. Budowa wodociągu we wsi Śleszynek.
Wartość zadania: 40.000 zł
2. Monitorowanie placówek oświatowych - Szkoły Podstawowa w Grabowie.
Wartość zadania: 26.000 zł
3. Rozbudowa węzła cieplnego w Szkole Podstawowej w Grabowie dla potrzeb szkoły i sali
gimnastycznej.
Wartość zadania: 20.000 zł
4. Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Źychlin, ul. 1 go Maja i we wsi Pasieka.
Wartość zadania: 2.315.000 zł.
5. Budowa 22 szt. przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Źychlin.
Wartość zadania: 224.900 zł
6. Zmiana sposobu użytkowania wraz z przebudową budynku handlowego z
przeznaczeniem na świetlicę wiejską oraz budowa zbiornika na nieczystości ciekłe w
Drzewoszkach Wielkich część l.
Wartość zadania: 95.000 zł.
7. Udzielono pomocy finansowej powiatowi kutnowskiemu na wykonanie:

- remontu drogi powiatowej nr 2156 E Kruki - Kaczkowizna odc. Sędki - Zagroby kwota
dotacji - 257.000,00zł,

- remontu drogi powiatowej nr 2102 E Zosinów - Śleszyn -Biała - Zarębów odc. granica
gminy (przejazd PKP) - Sleszyn, kwota dotacji - 146.000 zł.

Łączna kwota dotacji: 403.000 zł.
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Razem w 2009 r. – 3.125.000 zł.
Mimo, że nie jesteśmy zbyt bogatą gminą, uważa, że nie ma dyskryminacji wsi. Jest radnym
II kadencję i nie zdarzyło mu się poza dwoma przypadkami, żeby zagłosował przeciw
inwestycjom na terenach wsi. Długo przekonywał zarząd i grupę radnych, żeby przywrócić
cywilizację we wsi Zagroby. Były tylko dwa przypadki, gdzie głosował przeciw – dotyczyło to
funduszu sołeckiego. Kiedyś na Sesji wyjaśniał tę kwestię, dlaczego głosował przeciw
funduszowi sołeckiemu.

Grzegorz Ambroziak – nie wie, czy został pochwalony, czy zganiony przez Panią sołtys.
Najpierw został pochwalony, że tak dużo zrobił na terenie sołectwa, a za chwilę zganiony, bo
tak właściwie to nic nie robi.
Tak, jak wskazał Pan radny, staramy się prowadzić politykę finansowania zadań w miarę
racjonalnie, kierować środki na tereny wiejskie i miejskie. Nie jest prawdą, że większość
zadań wykonywana jest na terenie miasta. Uważa, że ocena jego pracy przez panią sołtys
jest niesprawiedliwa.
W sprawie Kierownika Ref. KOS – dziś nie ma Pani Kierownik, aby mogła się obronić,
pozostawi to bez komentarza, a w najbliższym czasie wyjaśni tę sprawę.

Agnieszka Szałamacha – ma nacisk od mieszkańców sołectwa, na zebraniu w niedzielę
mieszkańcy zapytali się, dlaczego nic nie jest robione na terenie, nie ma założonych lamp na
Balikowie, nie ma wykonanych przystanków.
Odnośnie stołu – regularnie dzieci pytają się jej, dlaczego do tej pory nie ma stołu na
świetlicy. W tym przypadku nie ma winy Burmistrza, tylko innych osób.
Zapytała, czy z funduszu sołeckiego sołectwo mogłoby założyć lampy i wykonać przystanki
autobusowe dla dzieci?

Grzegorz Ambroziak – co ma być wykonane w ramach funduszu sołeckiego zależy od
mieszkańców sołectwa, natomiast co do sprawy Kierownika Ref. KOS dziś nie może się
odnieść.

Teresa Kubicka – sprawa gruntów około 500 m2 położonych w Grabowie po byłym SKR –
zapytała, czy p. Pietrzak może poinformować radnych, czy sprawa tych gruntów została
zakończona i czy są one własnością gminy? Z tego, co się orientuje ktoś te grunty użytkuje,
a można by je zagospodarować na potrzeby gminy.

Zofia Pietrzak – na terenie Dobrzelina są 2 działki Skarbu Państwa – w tym roku Wojewoda
Łódzki przekazał gminie 1 z tych działek, jest to działka, która nie ma drogi dojazdowej,
znajduje się około 50 m. od drogi. O drugą działkę musimy ponownie wystąpić do Wojewody
uruchamiając całą procedurę związaną z przekazaniem tej działki. Te dwie działki ujawniły
się w wyniku regulacji działek przez p. Tadeusiaka. Wówczas okazało się, że przy jego
działkach znajdują się dwie działki Skarbu Państwa. Grunty te chce wziąć w dzierżawę p.
Tadeusiak, obecnie jest prowadzona procedura związana z przekazaniem tych gruntów w
dzierżawę.
Na ten czas tej jednej działki nie możemy sprzedać, gdyż nie ma na niej infrastruktury i nie
ma drogi dojazdowej. Działka, na której znajduje się droga dojazdowa jest jeszcze
własnością Skarbu Państwa.

Grzegorz Ambroziak – w sprawie działek w Dobrzelinie podejmiemy stosowne decyzje, gdy
będzie uregulowany ich stan prawny.
Oczyszczenie rowów przy tzw. drodze lipowej w Buszkowie – w ramach bezpieczeństwa w
ruchu drogowym wykonaliśmy wycinkę krzaków przy skrzyżowaniach przy pomocy
pracowników z robót publicznych. Gdy zakończymy oczyszczanie głównych skrzyżowań,
wówczas uruchomimy oczyszczanie rowów na kolejnych odcinkach.
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Przewodnicząca Rady – prosi, aby Biuro Rady wystąpiło do Starostwa Powiatowego w
Kutnie z pismem o odpowiedź w sprawie remontów dróg powiatowych zgodnie ze
zgłaszanymi wnioskami przez sołtysów na jednej z poprzednich sesji.

Do p-tu 3. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) zmiany budżetu gminy na 2010 rok,

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2010
r.

OPINIE KOMISJI:

Komisja Rozwoju większością głosów, Komisja Oświaty, Komisja Rolna (4 głosami „za”
przy 1 „wstrzymującym się”), Komisja Rewizyjna (3 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym
się”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2010
rok.

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu
gminy na 2010 r.

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2010 r.
głosowało -   9 radnych,
„przeciw” -   3 radnych,
„wstrzymało się” -   1 radny.
Jeden radny nie wziął udziału w głosowaniu.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.
Uchwała Nr LX/316/10 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

b) szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub
rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych mających charakter
cywilnoprawny przypadających Gminie Żychlin lub jej jednostkom
podległym oraz wskazania organu i osób do tego uprawnionych,

Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad,
sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych
mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Żychlin lub jej jednostkom
podległym oraz wskazania organu i osób do tego uprawnionych.

OPINIE KOMISJI:

Komisja Rozwoju większością głosów, Komisja Oświaty, Komisja Rolna (5 głosami „za”),
Komisja Rewizyjna (4 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie
szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty
należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Żychlin
lub jej jednostkom podległym oraz wskazania organu i osób do tego uprawnionych.

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.
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Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie szczegółowych
zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty należności
pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Żychlin lub jej
jednostkom podległym oraz wskazania organu i osób do tego uprawnionych.

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania,
odraczania lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych mających charakter
cywilnoprawny przypadających Gminie Żychlin lub jej jednostkom podległym oraz
wskazania organu i osób do tego uprawnionych głosowało - 12 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   2 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.
Uchwała Nr LX/317/10 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

c) przystąpienia do realizacji Partnerskiego Projektu Comenius w ramach
programu „Uczenie się przez całe życie”,

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji
Partnerskiego Projektu Comenius w ramach programu „Uczenie się przez całe życie”.

OPINIE KOMISJI:

Komisja Rozwoju, Komisja Oświaty, Komisja Rolna (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna
(4 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie przystąpienia do
realizacji Partnerskiego Projektu Comenius w ramach programu „Uczenie się przez całe
życie”.

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie przystąpienia do
realizacji Partnerskiego Projektu Comenius w ramach programu „Uczenie się przez całe
życie”.

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji Partnerskiego Projektu
Comenius w ramach programu „Uczenie się przez całe życie” głosowało - 14 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.
Uchwała Nr LX/318/10 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

d) wyrażenia zgody na realizację zadania i zawarcie umowy partnerskiej z
Gminą Żychlin na realizację inwestycji pod nazwą „Poprawa
skomunikowania Powiatu Kutnowskiego – przebudowa drogi 2120E
Żychlin-Grzybów-Zalesie od km 0+000 do km 0+897.”

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację
zadania i zawarcie umowy partnerskiej z Gminą Żychlin na realizację inwestycji pod nazwą
„Poprawa skomunikowania Powiatu Kutnowskiego – przebudowa drogi 2120E Żychlin-
Grzybów-Zalesie od km 0+000 do km 0+897.”
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W dyskusji głos zabrali:

Robert Stasiak – ponieważ w dniu dzisiejszym otrzymaliśmy projekt uchwały, chciałby
szczegółowo dowiedzieć o planowanej inwestycji, gdyż są tu wskazane dość duże jej koszty.
Zapytał, czy w tych kosztach jest uwzględniona podbudowa drogi, pobocza itp. Chciałby
znać zakres robót, jaki składa się na kwotę 4.600.000 zł.

Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin – jest to kompleksowa
modernizacja drogi z podbudową wraz z budową chodników, poszerzeniem drogi,
wykonaniem miejsc parkingowych pod szkołą, spowalniacze.
Ponadto gmina ze swojej strony będzie wykonywała remont kanalizacji sanitarnej i wymianę
azbestowego odcinka wodociągu.

Marek Jędrzejczak – zapytał, czy w tym koszcie jest wliczona kanalizacja, wymiana
wodociągu itp., czy będą to dodatkowe koszty? Zapytał także, czy mamy projekt techniczny i
zgodę z ochrony środowiska na wykonanie kanalizacji i wodociągu na tym odcinku? Prosiłby
również o informację, czy wiadome są orientacyjne koszty tych dodatkowych robót?

Zbigniew Gałązka – koszty towarzyszące nie wchodzą w skład planowanej inwestycji, koszt
kanalizacji około 400.000 zł, około 90.000 zł koszt wodociągu, będą to dodatkowe koszty
gminy.
Beneficjantem zadania jest Powiat Kutnowski.

Robert Stasiak – zapytał, jaka jest szansa pozyskania środków z zewnątrz na to zadanie?

Zbigniew Gałązka – tak, jak już wspomniał, beneficjentem zadania nie jest gmina Żychlin,
zatem z wnioskiem, jak i o dofinansowanie będzie występował Powiat Kutnowski. Gmina ma
zabezpieczyć wkład własny na ten cel oraz środki na dodatkowe prace.

Grzegorz Ambroziak – otrzymanie tzw. schetynówek zależy od ilości złożonych wniosków w
danym roku. Zdarzało się, że pomimo, iż inwestycja była poniżej punktacji i tak
dofinansowanie otrzymała, gdyż było mało wniosków.
Uważa, że są duże szanse, aby otrzymać środki z zewnątrz na to zadanie, gdyż w związku z
rozpoczęciem nowej kadencji Rady, gminy będą się zastanawiały nad inwestycjami, jakie
można by było wykonać w ramach tych środków, a my mamy już gotową koncepcję.

Roman Ostasz – z § 1 uchwały wynika, że 897 m. drogi ma kosztować ponad 4.600.000 zł,
jest to duża kwota. Następnie z zapisów uchwały wynika, że Gmina Żychlin zobowiązuje się
zaplanować w budżecie na 2011 r. na realizację inwestycji 1.224.600 zł i powiat 1.224.600 zł,
a pozostałą kwotę budżet państwa.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody
na realizację zadania i zawarcie umowy partnerskiej z Gminą Żychlin na realizację inwestycji
pod nazwą „Poprawa skomunikowania Powiatu Kutnowskiego – przebudowa drogi 2120E
Żychlin-Grzybów-Zalesie od km 0+000 do km 0+897.”

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację zadania i zawarcie
umowy partnerskiej z Gminą Żychlin na realizację inwestycji pod nazwą „Poprawa
skomunikowania Powiatu Kutnowskiego – przebudowa drogi 2120E Żychlin-Grzybów-
Zalesie od km 0+000 do km 0+897” głosowało - 13 radnych,
„przeciw” -   1 radny,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.
Uchwała Nr LX/319/10 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Radny Roman Ostasz poprosił, aby zapisać w protokole, że głosował „przeciw” podjęciu
powyższej uchwały.

Do p-tu 4. Informacja z realizacji budżetu gminy Żychlin za I półrocze 2010 r.

OPINIE KOMISJI:

Członkowie Komisji Rozwoju i Komisji Oświaty nie zajęli stanowiska w sprawie informacji
z realizacji budżetu gminy za I półrocze 2010 r., odnośnie powyższe informacji wypowiedzą
się indywidualnie na Sesji Rady w drodze głosowania.
Komisja Rolna  do informacji z realizacji budżetu gminy za I półrocze 2010 r. nie zgłosiła
żadnych uwag, tym samym przyjęła informację.
Komisja Rewizyjna (4 głosami „za”) przyjęła informację z realizacji budżetu gminy Żychlin
za I półrocze 2010 r.

Marek Jędrzejczak – podatek dochodowy od osób prawnych przekazywany przez urzędy
skarbowe – na plan 800.000 zł wykonano (–) 25.229 zł, co stanowi (-) 3,15%. Wynika z tego,
że do końca czerwca br. do budżetu gminy nie wpłynął żaden dochód z tego tytułu, a wręcz
gmina musiała oddać kwotę 25.000 zł. Chciałby wiedzieć, jak obecnie wygląda sytuacja z
tym podatkiem, czy mamy już do budżetu gminy jakiekolwiek wpływy z tego tytułu?

Zbigniew Gałązka – na dzień dzisiejszy dochodu z tytułu wpłaty podatku dochodowego od
osób prawnych mamy około 1 mln zł na plus.

Grzegorz Ambroziak – zdarza się, że musimy zwracać środki, które przekazał nam Urząd
Skarbowy, taka sytuacja występowała nie pierwszy raz.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia informacji z realizacji budżetu gminy Żychlin
za I półrocze 2010 r.

Za przyjęciem informacji z realizacji budżetu gminy Żychlin za I półrocze 2010 r.
 głosowało -   9 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   5 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada przyjęła informację.

Informacja z realizacji budżetu gminy Żychlin za I półrocze 2010 r. stanowi załącznik do
niniejszego protokołu.

Do p-tu 5. Sprawozdanie z pracy Burmistrza Gminy Żychlin za okres od 12 sierpnia
2010 r. do 15 września 2010 r.

Do sprawozdania z pracy Burmistrza Gminy Żychlin za okres od 12 sierpnia 2010 r. do 15
września 2010 r. nie zgłoszono żadnych uwag.

Marek Jędrzejczak – zapytał, czy kwota na zabezpieczenie „synagogi” jest już ostateczną
kwotą, jaka jest wpisana w zarządzeniu nr 102/10 z dnia 7 września 2010 r. tj. 15.000 zł.

Zbigniew Gałązka – nie jest to ostateczna kwota na zabezpieczenie „synagogi”, kwota
15.000 zł, jaka została przeznaczona z rezerwy budżetowej, wynikała z konieczności
zabezpieczenia ścian zewnętrznych budynku. Konserwator Zabytków stwierdził, że należy
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tak zadaszyć obiekt, aby uchronić go przed dalszym niszczeniem. Będą to dodatkowe
koszty.

Od godz. 14.25 obecnych 12 radnych, wyszli Teresa Kubicka i Bogdan Głuszcz.

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada przyjęła do wiadomości sprawozdanie z pracy
Burmistrza Gminy Żychlin za okres od 12 sierpnia 2010 r. do 15 września 2010 r.

Sprawozdanie to stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do p-tu 6. Odpowiedzi na zapytania.

Odpowiedzi na zapytania zostały udzielone w punkcie 2. Zapytania i wolne wnioski.

Do p-tu 7. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady odczytała pisma, jakie wpłynęły do Rady Miejskiej w Żychlinie:
- wniosek Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej dotyczący zwiększenia dotacji dla MGBP

na 2010 r. o kwotę 2.200 zł na pokrycie kosztów zakupu energii elektrycznej
wykorzystywanej do oświetlenia i monitoringu parku miejskiego,

- odpowiedź do p. Teresy Pawlak na jej pismo dotyczące granic działki położonej przy
ul. Dobrzelińskiej,

- wnioski Społecznej Szkoły Podstawowej w Orątkach i Społecznego Przedszkola
o przekazanie subwencji oświatowej w roku szkolnym 2010/2011 r.,

- Stowarzyszenie Pomocy Dzieciom i Młodzieży „Blisko Dziecka” przesłało do Rady
Miejskiej wniosek o przekazanie nieodpłatnie działki przy ul. Aleje Racławickie celem
umożliwienia budowy wielofunkcyjnego Centrum Rehabilitacyjno-Edukacyjnego dla
wszystkich dzieci niepełnosprawnych z terenu gminy Żychlin. Pismo to zostało
przekazane do Burmistrza w celu jego rozpatrzenia i udzielenia odpowiedzi
zainteresowanym oraz powiadomienie Rady.

Od godz. 14.33 obecnych 10 radnych – nieobecni radny Krzysztof Stefaniak i Józef
Kowalski.

Roman Ostasz – zapytał, jaką wartość mają działki, o które  ubiega się stowarzyszenie?

Grzegorz Ambroziak – poinformował, że wartość działek ocenia się na ponad 60.000 zł
netto.
Tydzień temu uczestniczył w jubileuszu 160 lat Cukrowni Dobrzelin, nasza Cukrownia w
ramach istniejącej Krajowej Spółki Cukrowej ma funkcjonować przez co najmniej 10
kolejnych lat.

Od godz. 14.37 obecnych 11 radnych – wyszedł radny Robert Stasiak, powrócili radni
Krzysztof Stefaniak i Józef Kowalski.

Marek Jędrzejczak – wykonywana jest inwestycja na drogach Waryńskiego i Dąbrowskiego
– była na tych drogach trelinka, zapytał, gdzie te trelinka jest składowana i jakie jest jej
przeznaczenie?

Grzegorz Ambroziak – trelinka jest składowana na terenie ZGK i prawdopodobnie będzie
wykorzystana na utwardzenie terenu pod chodniki, parkingi itp.
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Magdalena Konczarek – Dyrektor MGOKSiR – zaprasza 3 października br. na koncert
Alicji Majewskiej i Włodzimierza Korcza, bilety są do nabycia w sekretariacie.
15 października odbędzie się piknik naukowy, na który też serdecznie zaprasza.

Od 14.40 obecnych 12 radnych – wrócił radny Robert Stasiak.

Małgorzata Sobczak – Przewodnicząca Zarządu Osiedla Nr 1 – często na Sesjach słyszy
krytykę poprzednich samorządów.
Ubolewa nad takimi osądami, gdyż każdy samorząd robił coś dla gminy w dobrej wierze,
każdy coś po sobie zostawił. Wybudowano wodociągi, poprowadzono kanalizację,
wybudowano oczyszczalnię ścieków, uporządkowano sprawy własnościowe w celu
przygotowania terenów pod inwestycje.
Poprzednia kadencja została budżet niezadłużony, dlatego też dziś można było zaciągać
kredyty i wykonywać różne inwestycje.

Od godz. 14.44 obecnych 10 radnych – salę opuścili radni Marek Jędrzejczak i Jacek Laska.

Grzegorz Ambroziak – nie spotkał się z tym, aby ktoś rzucał obelgami na osoby z
poprzednich kadencji rad.
Chciałby uzupełnić informację dotyczącą dodatkowych kosztów inwestycji w ul. Żeromskiego
- ogólny koszt dodatkowych prac to kwota około 920.000 zł.
Ponadto poinformował, że 24 października br. odbędzie się spotkanie dotyczące lokalizacji
farmy wiatraków. Z badań wynika, że korytarz przewietrzania umożliwiający utworzenie
farmy wiatraków istnieje na przestrzeni terenów sołectw: Śleszyn, Grzybów, Brzeziny,
Czesławów, Drzewoszki, Dobrzelin, Grabów.

Od godz. 14.49 obecnych 12 radnych – wrócili radni Marek Jędrzejczak i Jacek Laska.

Krzysztof Stefaniak – uważa, że wszyscy radni działają dla dobra wspólnego, zarówno byli
jak i obecni radni pracują dla dobra naszej gminy. Uważa, że jeśli jest jakiś problem do
rozwiązania, powinno się z nim iść do Burmistrza, aby pomógł daną sprawę rozwiązać, a nie
kierować sprawę do prasy. Sprawa szczurów na wysypisku została opisana w prasie, można
było tę sprawę próbować rozwiązać wewnętrznie bez udziału mediów.

Marek Jędrzejczak – dziwi się, że Przewodnicząca Rady pozwala na takie wypowiedzi na
Sesji. Uważa, że każdy mieszkaniec ma prawo wypowiadać swoje zdanie na temat
problemu, który jest według niego nie rozwiązany. Tym bardziej, jeśli został zapytany przez
redaktora o wypowiedzenie się w danej sprawie.

Elżbieta Tarnowska – zapytała o sprawę mieszkań w TBS – czy TBS nie mógłby obniżyć
kwoty udziału, gdyż mieszkańcy narzekają na zbyt wysokie stawki przy jednoczesnym
problemie z uzyskaniem kredytu. Mieszkania te nie są własnością osób, które włożą wkład w
TBS, w związku z tym brak możliwości uzyskania kredytu na wkład.

Grzegorz Ambroziak – TBS budował budynek za własne środki, w związku z tym, że nie są
to mieszkania własnościowe, banki nie chcą dawać kredytów na wkład.
TBS postanowił wypuścić te mieszkania na wolny rynek i będą one wystawione do
sprzedaży dla mieszkańców, prawdopodobnie wiosną przyszłego roku.

Małgorzata Sobczak – na jednej z sesji Rady odczytała pismo mieszkańców dotyczące
wysypiska, nie udzielała wywiadu do prasy. Artykuł napisała Pani redaktor obecna na Sesji
Rady, na której to pismo było odczytane.
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Do p-tu 8. Przyjęcie Protokołu Nr LIX/10 z dnia 25 sierpnia 2010 r.

Do powyższego protokołu nie zgłoszono żadnych uwag.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia protokołu.

Za przyjęciem Protokołu Nr LIX/10 z dnia 25 sierpnia 2010 r.
głosowało - 9 radnych,
„przeciw” - 0 radnych,
„wstrzymało się” - 1 radnych.
2 radnych nie wzięło udziału w głosowaniu.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę.

Do p-tu 9. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim zebranym za udział w Sesji Rady.

Zamknęła LX Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie.

                                                                              Przewodnicząca Rady Miejskiej
                                                                                            /-/Zofia Pilarska

Protokolant:

M. Charążka
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